
 

 

Αθήνα, 13 Δεκεμβρίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς  

 

Υποδομών και Μεταφορών 

 

Ψηφιακής Διακυβέρνησης 

  

Θέμα: «Απαράδεκτη καθυστέρηση στην εφαρμογή της ελεύθερης 

διέλευσης των αναπηρικών οχημάτων από τους σταθμούς διοδίων» 

 

Η διασφάλιση του δικαιώματος των ατόμων με αναπηρία για ισότιμη 

συμμετοχή στην κινητικότητα και τα κοινωνικά δρώμενα, κατ' επιταγή της 

Σύμβασης για τα δικαιώματα των ατόμων με αναπηρία (ν. 4074/2012), 

αποτελεί βασική υποχρέωση για Πολιτεία και ιδιωτικούς φορείς. 

Η ανάγκη μετακίνησης των εν λόγω ατόμων με ιδιωτικά οχήματα, εξαιτίας 

κυρίως του μη προσβάσιμου, σε πολλές περιπτώσεις, μεταφορικού δικτύου 

σε αρκετές πόλεις (παρά τις απαιτήσεις των ευρωπαϊκών κανονισμών για τα 

δικαιώματα των επιβατών), οδήγησε στη διεκδίκηση της ελεύθερης διέλευσης 

των αναπηρικών αυτοκινήτων με ενιαίο τρόπο από όλα τα διόδια των 

αυτοκινητοδρόμων. 

Οι οικείοι τους, οι οποίοι εκτελούν χρέη οδηγού / μεταφορέα προς διάφορες 

δομές (π.χ. νοσοκομεία, θεραπευτήρια, εργασία, χώρους ψυχαγωγίας / 

άθλησης, εκπαίδευσης, δημιουργικής απασχόλησης), όπου τα ΑμεΑ 

παραμένουν αρκετή ώρα (για να λάβουν αγωγή ή εκπαίδευση, να εργαστούν 

ή να συμμετάσχουν σε δρώμενα), αναγκάζονται να αναχωρούν και να 

επιστρέφουν αργότερα για να τα παραλάβουν. Στο διάστημα αυτό, το 

αναπηρικό αυτοκίνητο κυκλοφορεί προς εξυπηρέτηση του ατόμου με 

αναπηρία, αλλά το εν λόγω το άτομο δεν βρίσκεται εντός αυτού. 
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Μετά από συστηματική πίεση της ΕΣΑμεΑ για το κρίσιμο θέμα της δωρεάν 

διέλευσης αναπηρικών οχημάτων από τους σταθμούς διοδίων ΜΕ ή ΧΩΡΙΣ 

την παρουσία του ατόμου με αναπηρία στο όχημα, ψηφίστηκε ο νόμος 

4782/2021, που καθιέρωσε ενιαίο e-pass σε όλους τους οδικούς άξονες και 

(συμπληρωματικά με τον νόμο 4903/2022 - άρθρο 17) απάλλαξε το όχημα 

από την καταβολή διοδίου όταν η μετακίνηση γίνεται προς εξυπηρέτηση του 

προσώπου που χρήζει βοήθειας. 

Επειδή οι υποχρεώσεις της Πολιτείας είναι σαφείς και αδιαπραγμάτευτες 

απέναντι στα άτομα με αναπηρία. 

Επειδή εδώ και δύο χρόνια ο νόμος που προβλέπει την απαλλαγή καταβολής 

διοδίου για τα αναπηρικά οχήματα δεν έχει εφαρμοστεί ουσιαστικά. 

Επειδή τα ΑμεΑ και οι οικογένειές του συνεχίζουν να σηκώνουν ένα επιπλέον 

οικονομικό βάρος εν μέσω ενεργειακής και σκληρής πληθωριστικής κρίσης.  

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

Πότε αναμένεται να λειτουργήσει η ενιαία κάρτα για την ελεύθερη 

διέλευση των οχημάτων των ατόμων με αναπηρία από τους σταθμούς 

διοδίων όλων των αυτοκινητόδρομων της χώρας; 

 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Παππάς Νικόλαος 

 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αλεξιάδης Τρύφων 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Αυγέρη Δώρα 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Βαγενά Κηλαηδόνη Άννα 

Γιαννούλης Χρήστος  

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ζαχαριάδης Κώστας 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Καλαματιανός Διονύσης 

Κασιμάτη Νίνα 

Κάτσης Μάριος 

Καφαντάρη Χαρά 

Λάππας Σπυρίδωνας 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 



Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Μπουρνούς Ιωάννης 

Μωραΐτης Θάνος 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος 

Παπαδόπουλος Σάκης 

Παπαηλιού Γεώργιος 

Παπανάτσιου Κατερίνα 

Ραγκούσης Γιάννης 

Συρμαλένιος Νικόλαος 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουφά Μτέττυ 

Τζούφη Μερόπη 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Τσίπρας Γιώργος 

Φάμελλος Σωκράτης 

 




